
 

1 

 

 
SMILTENES NOVADA PAŠVALDĪBAS DOME 
Reģ. Nr.90009067337, Dārza iela 3, Smiltene, Smiltenes novads, LV-4729 

tālr.: 64774844, e-pasts: pasts@smiltenesnovads.lv 

 

Sociālo un medicīnas jautājumu pastāvīgās komitejas sēdes 

PROTOKOLS 

 

2024. gada 09. janvāris Nr. 2024-SMJ-1  
 

Norises vieta: Dārza ielā 3, Smiltenē 

Sēde sasaukta: plkst. 9.00 

Sēde atklāta: plkst. 9.07 
 

Sēdi vada Komitejas priekšsēdētāja Astrīda Harju 
Sēdi protokolē Kancelejas un personāla nodaļas sekretāre Valda Pētersone 

Sēdes gaita tiek ierakstīta audio formātā. 
 

Piedalās deputāti attālināti: 

Andris Abrāmovs, Dainis Aļeksējevs,  Elgars Felcis, Gita Mūrniece 
 

Nepiedalās:  

Ainārs Mežulis, Mārtiņš Vīgants 
 

Citi deputāti:  

Inga Ērgle 

 

Piedalās darbinieki:  

Izpilddirektors Andris Lapiņš, Juridiskās nodaļas vadītājs Māris Rungulis, Finanšu nodaļas 

vadītājs Jānis Adienis, Sociālā dienesta vadītāja Inta Siliņa, Komunikācijas nodaļas vadītāja 

Marita Mūze, Izglītības pārvaldes vadītājs Edgars Roslovs, Izpilddirektora vietniece Evija 

Zurģe. 

                    
 

DARBA KĀRTĪBA 

1. Par darba kārtību 

 Ziņo Astrīda Harju 

2. Par nolikuma “Smiltenes novada pašvaldības Darba grupas bērnu tiesību aizsardzības 

jomā nolikums”  apstiprināšanu 

 Ziņo Astrīda Harju 

3. Par ēdināšanas pabalstu  izglītojamajiem  profesionālās izglītības iestādēs 

 Ziņo Inta Siliņa 

4. Par noslēgto deleģēšanas līgumu  ar biedrību “Cerību spārni” 

 Ziņo Inta Siliņa, Māris Rungulis 

5. Par saistošajiem noteikumiem Nr.25/23 „Par sociālajiem pakalpojumiem Smiltenes 

novadā” 

 Ziņo Inta Siliņa, Māris Rungulis 
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6. Informācija par Ziemassvētku paciņu un labdarības akcijas rezultātiem 

 Ziņo Inta Siliņa 

7. Informācija par Deinstitucionalizācijas  projekta ieviešanu 

 Ziņo Inta Siliņa 
 

 

 1. Par darba kārtību 

 Ziņo Astrīda Harju 

 

A. Harju ziņo, ka pie 4. darba kārtības punkta nav pievienojies dokuments, tas nosūtīts visiem 

Komitejas locekļiem e-pastā. 

A. Harju aicina deputātus apstiprināt sagatavoto komitejas sēdes darba kārtību. 
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm “Par”  (Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Dainis Aļeksējevs, Elgars 

Felcis, Gita Mūrniece) "Pret" – nav, "Atturas" – nav, 

 

Komiteja nolemj: Apstiprināt Sociālo un veselības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdes darba 

kārtību. 

 

 2. Par nolikuma “Smiltenes novada pašvaldības Darba grupas bērnu tiesību aizsardzības 

jomā nolikums”  apstiprināšanu 

 Ziņo Astrīda Harju 

 

A.Harju ziņo, ka pagājušā gada novembra domes sēdē apstiprināja darba grupu bērnu tiesību 

aizsardzības jomā, sadarbībā ar “Dardedzi”, par prevensijas plāna ieviešanu Smiltenes novada 

pašvaldībā bērnu tiesību aizsardzības jomā, kas saistās ar seksuālo vardarbību.  Ir sagatavots 

nolikums kā strādās darba grupa. Tai ir limitēts laiks – 3 cetrurkšņi šajā gadā, jo ir konkrēts 

darba uzdevums saistībā ar nodibinājuma centra “Dardedze” noslēgto sadarbības memorandu, 

kurā ir doti uzdevumi. “Dardedze” ir mūsu partneris, kas palīdz pilatprojekta veidā šādu 

prevensijas plānu izstrādāt mūsu pašvaldības teritorijā. Saistībā ar nolikumu ir noteikti darba 

grupas uzdevumi, pienākumi un tiesības, organizatoriskā struktūra.  

M.Rungulis jautā, vai darba grupas locekļiem tiek piemērota atlīdzības saņemšana. 

A.Harju apstiprina. 

No centra “Dardedze” saņemtas aptaujas anketas. Katram grupas loceklim jāaizpilda 

paplašinātā anketa par jau zināmiem gadījumiem, jo grupā piedalās profesionāli darbinieki, kuri 

jau ir eksperti šajās jomās. Ir saņemtas arī aptaujas anketas 4 institūcijām – izglītības sektorā, 

pašvaldības policijā, bāriņtiesā un sociālajā dienestā, bērnu un ģimenes krīzes centrā. Anketēti 

tiek darbinieki. 

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm “Par” (Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Dainis Aļeksējevs, Elgars 

Felcis, Gita Mūrniece)"Pret" – nav, "Atturas" – nav, 

 

Komiteja nolemj: virzīt uz domes sēdi. 

 

 3. Par ēdināšanas pabalstu  izglītojamajiem  profesionālās izglītības iestādēs 

 Ziņo Inta Siliņa 

 

I.Siliņa ziņo, ka saņemts 6 ģimeņu kopīgs iesniegums par  ēdināšanas pabalstu  izglītojamajiem  

profesionālās izglītības iestādēs. Šobrīt pašvaldība tādu atbalstu nevar sniegt. Šis iesniegums 

tik virzīts uz komiteju, lai lemtu, vai ir iespējams ko mainīt un ieviest šo pakalpojumu.  
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Ir bijuši arī pedagogi, kuri informē, ka skolās ir bērni, kuri varākas dienas neēd. 

 

D.Aļeksējevs uzskata, ka nolikums ir jāgroza. 

A.Harju informē, ka projekts, kas līdz šim finansēja ēdināšanu - “Pumpurs” ir noslēdzies. 

E.Felcis arī piekrīt, ka jāgatavo grozījumi. 

I.Siliņa piekrīt, ka var sameklēt datus par ģimenēm, kuras iepriekšējos gadus ir vērsušās 

Sociālajā dienestā, lai saprastu kopējo summu. 

Nepieciešams grozījums divos saistošajos noteikumos. Arī trūcīgajiem bērniem. 

M.Rungulis jautā, vai finansē tikai Smiltenes tehnikuma audzēkņus vai arī Smiltenē deklarētos 

skolēnus kuri mācās citās profesionālajās skolās. 

A.Abrāmovs norāda, ka katrs gadījums noteikti jāizskata individuāli. 

G.Mūrniece jautā par stipendijām profesionālās izglītības iestādēs. 

I.Siliņa skaidro, ka ir arī stipendijas, bet trūcīgo ģimeņu bērni reti kad saņem šīs stipendijas. 

M.Rungulis informē, ka tad būtu jāslēdz līgums ar skolu, lai viņi var piestādīt rēķinu 

pašvaldībai.  

Viennozīmīgi visi atbalsta, ka šāds atbalsts ir nepieciešams.  

Uzdod Mārim un Intai gatavot grozījumus abos saistošajos noteikumos.  

J.Adienis norāda, ka būtu nepieciešams piešķirt limitu vienai ēdienreizei.  

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm “Par” (Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Dainis Aļeksējevs, Elgars 

Felcis, Gita Mūrniece)"Pret" – nav, "Atturas" – nav, 

 

Komiteja nolemj: virzīt uz Finanšu komiteju. 

 

 4. Par noslēgto deleģēšanas līgumu  ar biedrību “Cerību spārni” 

 Ziņo Inta Siliņa, Māris Rungulis 

 

I.Siliņa un M.Rungulis ziņo par veicamajiem precizējumiem deliģēšanas līgumā ar biedrību 

“Cerību spārni”, kas saņemti no VARAM. 

Attiecībā uz tehniskām lietām aicina svītrot noteiktus punktus, kas dublējas, aicinājums 

pievienot atsauces uz pielikumu, nekorekta atsauce uz 3.2. punktu. Aicinājums mainīt datumu 

kurā iesniedza “Cerību spārni” iesniedza atskaiti par padarīto darbu, sasaistīt ar līguma drbības 

termiņu.  

Būtiskākā lieta ir 7.punkts, vērš uzmanību, ka nav sasniegti deliģēšanas līgumā norādītie 

rezultatīvie rādītāji.  

VARAM aicina izskatīt arī līdz gadam slēdzamos līgumus. 

Noslēgumā noprecizēt visas nianses un novienotis ar “Cerību spārniem” kā visu grozīt. 

I.Siliņa informē, ka šobrīd ir nesaskaņas starp divām ministrijām – Labklājības ministriju un 

VARAM. Labklājības ministrija uzskatīja, ka var sniegt mērķa grupas personām pakalopjumus 

arī citām pašvaldībām, jo līdz šim projektā tas ir darīts. Šobrīd saskaņojot šos deliģējuma 

līgumus VARAM iebilst un norādīja uz to, ka tas pēc esošās likumdošanas nav iespējams. Tiek 

gatavoti grozījumi MK noteikumos, lai šāda iespēja pastāvētu. 

A.Harju informē, ka šis līgums tika paņemts, no jau noslēgta deliģēšana samainot rekvizītus, 

kurš jau funkcionē bez aizrādījumiem. Tas norāda uz ļoti dažādu VARAM ministrijas 

skatījumu. 

D.Aļeksējevs jautā par Drustiem, kuri sniedz pakalpojumu arī citām pašvaldībām. 

I.Siliņa precizē, ka “Kārkli” ir mazliet cita situācija, pakalpojumu organizē pati pašvaldība, līdz 

ar to iepriekšminētais iebildums nepastāv. 

M.Rungulis piebilst par 3. punktu, norāda, ka to pat nevajadzētu grozīt, jo ir piezīme “ja”. Tātad, 

ja MK noteikumos to izgrozīs, tad visu varēs darīt un nekas nav jāgroza. 
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J.Adienis norāda, ka ja nevaram sniegt papaklpojumu citām pašvaldībām tas ir finansiāli 

neizdevīgi.  

Atklāti balsojot ar 5 balsīm “Par” (Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Dainis Aļeksējevs, Elgars 

Felcis, Gita Mūrniece)"Pret" – nav, "Atturas" – nav, 

 

Komiteja nolemj: sagatavot grozījumus un virzīt uz domes sēdi. 

  

 

 5. Par saistošajiem noteikumiem Nr.25/23 „Par sociālajiem pakalpojumiem Smiltenes 

novadā” 

 Ziņo Inta Siliņa, Māris Rungulis 

 

I.Siliņa un M.Rungulis ziņo par veicamajiem precizējumiem saistošajos noteikumos Nr.25/23 

„Par sociālajiem pakalpojumiem Smiltenes novadā”. 

 Jāpievērš uzmanība numerācijai, saīsinājumiem, vārdu locījumiem, redakcionāli precizēt. 

Noteikumiem nebija pievienots pielikums kuru izmanto pakalpojuma vērtēšanai.  

 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm “Par” (Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Dainis Aļeksējevs, Elgars 

Felcis, Gita Mūrniece)"Pret" – nav, "Atturas" – nav, 

 

Komiteja nolemj: precizējumus virzīt uz domes sēdi 

 

 6. Informācija par Ziemassvētku paciņu un labdarības akcijas rezultātiem 

 Ziņo Inta Siliņa 

 

I.Siliņa ziņo, ka Ziemassvētku akcija vēl turpinās, palikušas vēl divas neizdalītas paciņas. 

Akcija ar administrācijas darbinieku iesaisti bija ar ļoti pozitīvu rezultātu. 15. datumā visas 

paciņas netika izdalītas, jo beidzās darba stundas. Paciņas tika pasniegtas citās darba dienās. 

Cilvēki to ļoti novērtēja.  

Iepriekšējos gados tika apsveikti visi bērni. Šogad bija ļoti neapmierināti vecāki bērniem līdz 

gadam, kuriem paciņas netika piešķirtas. Bija arī iebildumi, ka netika apsveikt bērni, kas mācās 

ārpus novada.  

Viens no priekšlikumiem vai nu sveikt visus bērnus kā citus gadus vai nesveikt nemaz.  

Otra alternatīva par šiem līdzekļiem veidot bērniem pasākumus.  

E.Roslovs piekrīt, ka vai nu paciņas jādod visiem bērniem vai nevienam. Paciņu pasniegšana 

vienmēr būs svarīga. Ir arī viedokļi, ka konfekšu paciņas nav labākais risinājums. 

G.Mūrniece aicina nākamajos gados senjoru paciņu izdalē iesaistīties vairāk kolēģiem. Var 

organizēt izdalīšanu vairākās dienās.  

M. Mūze atzīmē, ka senjori gaidīja tieši 15. datumā, laiks ir jāplāno vairāk. Par mazajiem 

bērniem zem gada vecuma, tika saņemti daudz slikti komentāri, par to, ka viņi netiek novērtēti.  

Gulbenes novads iedevuši šo finansējumu skolām, lai katra iestāde pati izdomā ko darīt. 

E.Roslovs iesaka, ka iestāžu vadītājiem vajadzētu par šo padomāt kopā, lai atrastu alternatīvas. 

G.Mūrniece aicina turpmāk padomāt un mēģināt arī izdalīt paciņas arī senjoriem pagastos.  

No uzņēmēja saņemts jautājums par to, kāpēc paciņām neizmanto vietējos produktus. 

A.Lapiņš norāda, ka par jaundzimušajiem atceramies arī monētiņu pasniegšanas pasākumā. 

Par paciņām no vietējiem ražotājiem – tas būs liels sadārdzinājums. 

A.Harju dalās ar pieredzi, ka  Jelgavā tiek rīkots lielais pasākums, kurā ierodas visi bērni ar 

vecākiem. Rīgā vecāki paši maksā par paciņām. 

A.Abrāmos iesaka šo jautājumu sakārtot līdz budžeta pieņemšanai. 

A.Harju norāda, ka finansējums ir, tikai jāsagatavo saturs tam visam. 
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A.Lapiņš norāda, ka visvairāk pasākums ir nepieciešams tiem bērniem, kuri neapmeklē 

izglītības iestādes. 

E.Zurģe aicina padomāt par šo pasākumu rīkošanas plānu, jo jārēķinās arī ar bērniem no 

pagastiem, kuriem nav iespējas atbraukt uz pilsētu, ja pasākums norisinās Smiltenē. Tas varētu 

izraisīt diezgan līdzīgas emocijas kā par paciņām mazajiem bērniem. 

E.Felcis iesaka pārdomāt paciņas saturu. Var būt arī mazāka, bet lai iekšā ir kaut kas vērtīgāks. 

G.Mūrniece iesaka apzināt senjoru numurus, lai tas atvieglotu paciņu izdales laikā tikt pie 

pensionāriem.  

 

I.Siliņa ziņo par Laimas labdarības namiņu.  Tika pieteikti 300 bērni, dāvanas vēl nav saņēmuši 

10 bērni, tās vēl tiks piegādātas. Dāvanas ir tiešām iespaidīgas. Pieteikties varēja no trūcīgajām 

ģimenēm, ar invaliditāti, ukraiņu ģimenes, audžuģimenes.  

Jautājums ir kā pateikties šai akcijai. 

G.Mūrniece ierosina ielūgt Laimu uz uzņēmēju pasākumu un sagatavot balvu. 

A.Harju izsaka pateicību Sociālajam dienestam. 

  

 7. Informācija par Deinstitucionalizācijas  projekta ieviešanu 

 Ziņo Inta Siliņa 

 

I.Siliņa ziņo, ka šobrīd viss turpinās un atrodas procesā. Šodien ir atvērtās durvis pl.17.00, jo 

iepriekšējā reizē, 20.12. daudzi nevarēja ierasties. Grupu dzīvokļos tiek izkārtotas mēbeles, tiek 

kārtoti dokumenti ar potenciālajiem klientiem. No plānotajiem sešpadsmit klientiem trīs izlēma 

atteikties.  

G.Mūrniece iesaka palīdzēt šiem cilvēkiem ar darba meklējumiem. 

G.Mūrniece jautā par to, kur varēs izvietot viņu gatavotās lietas. 

I.Siliņa informē, ka tas tiks apspriests ar “Cerību spārniem”, jo viņiem ar to ir jau liela pieredze. 

A.Harju norāda, ka par šo runās arī ar Smiltenes novada uzņēmējiem. 

Diskusija starp G.Mūrnieci, J.Adieni, A.Lapiņu un M.Mūzi par produktu izvietošanu TIC.  

 
 

Sēde slēgta plkst. 10.40 
 

Sēdi vadīja 

Komitejas priekšsēdētājs     Astrīda Harju 

Sēdi protokolēja              Valda Pētersone  

 


